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ZÁPISNICA 
z 9. zasadnutia Zdravotnej komisie Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 31.01.2011 
 
Počet prítomných členov:         14 /podľa prezenčnej listiny/ 
Počet neprítomných členov:         1 
z toho ospravedlnení:          1 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie, schválenie programu 
2. Aktuálne informácie predsedu komisie, vedúceho odboru zdravotníctva a predsedu 

výboru NR SR pre zdravotníctvo 
3. Návrh VZN KSK o poskytovaní dotácií a účelových finančných prostriedkov z 

rozpočtu Košického samosprávneho kraja v rámci programu Terra Incognita          
(JUDr. Šuchta)  

4. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 5/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v znení 
VZN KSK č. 4/2010 (Ing. Kandráč) 

5. Predloženie najvhodnejšieho návrhu na uzatvorenie zmluvy o dočasnom prevode akcií 
v spoločnostiach NsP Spišská Nová Ves, a.s., NsP Trebišov, a.s., NsP sv. Barbory 
Rožňava, a.s. a NsP Štefana Kukuru Michalovce, a.s. (MUDr. Lipčák) 

6. Zmeny v sieti škôl a školských zariadení na stredných školách SR v zriaďovateľskej 
pôsobnosti KSK (Ing. Kandráč) 

7. Schválenie opakovanej doby nájmu nebytových priestorov a výšky nájomného v 
zdravotníckych zariadeniach v správe Správy majetku Košického samosprávneho 
kraja, spol. s r.o. (Ing. Schrotterová) 

8. Stav doplnenia zdravotníckych pracovníkov I. kontaktu: všeobecných lekárov pre deti 
a dorast, stomatológov (MUDr. Grüllingová) 

9. Rôzne - podnety a poznatky členov komisie 
10. Uznesenie a záver 
 
 
K bodu č. 1 
Zasadnutie Zdravotnej komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie MUDr. Mária 
Grüllingová. Komisia bola uznášania schopná. Program navrhnutý v pozvánke bol schválený 
jednohlasne všetkými členmi komisie s tým, že jednotlivé body budú prerokované 
v zmenenom poradí v závislosti od príchodu vedúcich odborov, ktorí ich budú prezentovať.  



K bodu č. 2 
MUDr. Štefan Lipčák – vedúci odboru zdravotníctva KSK a lekár samosprávneho kraja 
informoval členov komisie o činnosti odboru zdravotníctva za obdobie od posledného 
zasadnutia Zdravotnej komisie. Informoval o rokovaní dňa 23.11.2010 so zubnolekárskou 
LSPP UNLP a spoločnosťou DUTY DENT. Dňa 12.1.2011sa uskutočnila porada ku kódom 
poskytovateľov zdravotnej starostlivosti za účasti zástupcov UNLP, UDZS a KSK. Následne 
sa dňa 13.1.2011 na ÚDZS konalo stretnutie v súvislosti s obhliadkami mŕtvych -
problematika KOS versus ÚDZS a KSK. MUDr. Lipčák ďalej informoval o zlúčení odboru 
zdravotníctva a odboru sociálnych vecí k 1.2.2011. Dňa 26.1.2011 sa konalo pracovné 
stretnutie vo VšZP k možnostiam zdravotnej poisťovne v roku 2011. 
MUDr. Viliam Novotný informoval členov komisie o rozhodnutí Ústavného súdu SR 
v súvislosti s protiústavnosťou zákazu zisku zdravotných poisťovní pôsobiacich na našom 
trhu. NR SR musí do 6-tich mesiacov dať zákon do súladu s ústavou, ak tak neurobí, bude 
platiť pôvodný zákon spred rozhodnutia o zákaze zisku zdravotných poisťovní. Slovenskej 
republika však aj napriek tomu hrozí arbitráž – škoda sa môže pohybovať vo výške 500 mil. 
€. Navrhuje sa oddialenie transformácie nemocníc (nemocníc pod MZ SR do polovice roka 
2012 a nemocníc pod silovými rezortmi do konca roka 2012). Ďalej informoval o možných 
zmenách v lekárňach, sieti nemocníc a v 1. čítaní je aj novela zákona o zdravotných 
poisťovniach. Dôležitými témami sú aj záchranky, resp. integrovaný záchranný systém, 
s ktorého fungovaním nie je spokojnosť a v neposlednom rade aj otázka LSPP a dobudovanie 
urgentných príjmov v nemocniciach.  
 
K bodu č. 3 
Uznesenie č. 1/2011 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Návrh VZN KSK 
o poskytovaní dotácií a účelových finančných prostriedkov z rozpočtu Košického 
samosprávneho kraja v rámci programu Terra Incognita. 
Hlasovanie 
Za:  14 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
K bodu č. 4 
Uznesenie č. 2/2011 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Návrh VZN KSK, 
ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 5/2008 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a školských zariadeniach v znení VZN KSK č. 4/2010. 
Hlasovanie 
Za:  14 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
K bodu č. 5 
MUDr. Mária Grüllingová informovala členov komisie o postupe pri výbere strategického 
partnera pre nemocnice v pôsobnosti KSK. Spoločnosť Unipharma informovala KSK, že zo 
súťaže odstupuje. Vranovská investičná, a.s. a spoločnosť Agel SK, a.s. splnili formálne 
náležitosti. Poradca do 14.2.2011 vyhodnotí predloženú dokumentáciu (materiál oboch 
spoločností obsahuje cca. 200 strán + zmluvná dokumentácia cca. 20 strán). Komisia na výber 



strategického partnera sa opätovne zíde dňa 14.2.2011 pri otváraní ďalšej várky obálok, ktoré 
už budú obsahovať aj cenové ponuky. Komisia následne určí poradie uchádzačov pre 
Zastupiteľstvo KSK. V termíne do 21.2.2011 sa tento proces nestihne, preto sa uvedená 
záležitosť bude prerokúvať na aprílovom rokovaní Zastupiteľstva KSK (príp. na 
mimoriadnom rokovaní v priebehu mesiaca marec 2011).  
 
K bodu č. 6 
Uznesenie č. 3/2011 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Zmeny v sieti škôl 
a školských zariadení na stredných školách SR v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. 
Hlasovanie 
Za:  14 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
Do diskusie k tomuto bodu programu sa zapojili okrem iných členov komisie najmä MUDr. 
Antónyová a MUDr. Farkaš. Ing. Kandráč zodpovedal všetky otázky a nejasnosti členov 
Zdravotnej komisie.  
 
K bodu č. 7 
Uznesenie č. 4/2011 
Zdravotná komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť: Schválenie 
opakovanej doby nájmu nebytových priestorov a výšky nájomného v zdravotníckych 
zariadeniach v správe Správy majetku Košického samosprávneho kraja, spol. s r. o. 
Hlasovanie 
Za:  14 
Zdržal sa: 0 
Proti:  0 
Uznesenie bolo schválené. 
 
Do krátkej diskusie k tomuto bodu programu sa zapojil MUDr. Novotný. MUDr. Makohus     
a MUDr. Grüllingová problematiku objasnili.  
 
K bodu č. 8 
MUDr. Mária Grüllingová informovala Zdravotnú komisiu KSK o absolvovaní stretnutia za 
účasti Prof. MUDr. Olivera Rácza, CSc. so zástupcami katedry všeobecných lekárov pre 
dospelých  a zástupcami akademickej obce (Doc. MUDr. Jarčuška, Doc. MUDr. Kalanin). 
Kompetentní si rozdelili jednotlivé úlohy v záujme vykonania potrebného tlaku na potrebné 
zmeny v systéme. Pripravuje sa nová obsahová náplň špecializačnej prípravy v odbore 
všeobecné lekárstvo. Uvedená problematika bude konzultovaná aj s Doc. MUDr. Jánom 
Gajdošíkom, PhD. – hlavným odborníkom MZ SR pre všeobecné lekárstvo. Spoluprácu 
prisľúbil aj p. poslanec MUDr. Viliam Novotný – predseda výboru NR SR pre zdravotníctvo. 
Prof. MUDr. Rácz, CSc. skonštatoval, že toto stretnutie bolo veľmi užitočné a prínosné pre 
budúce rokovania. Odzneli najväčšie problémy, ale aj možné riešenia. Do diskusie sa 
následne zapojili: MUDr. Lipčák, MUDr. Mihalečko a MUDr. Novotný. MUDr. Lipčák 
skonštatoval, že doposiaľ na základe platnej legislatívy spĺňame stanovenú verejnú minimálnu 
sieť, no napriek tomu sa začínajú prejavovať problémy so zabezpečením dostupnosti 
všeobecných lekárov pre pacientov v jednotlivých oblastiach nášho kraja.  
 



K bodu č. 9 
Prof. MUDr. Oliver Rácz, CSc. pozval členov komisie na Východoslovenské lekárske dni, 
ktoré sa uskutočnia 19.-20. mája 2011 v Tatrách. Pozvánky bude distribuovať 
prostredníctvom tajomníka Zdravotnej komisie KSK v priebehu najbližších dní. 
MUDr. Mária Grüllingová informovala členov komisie o presune pôvodne plánovaného bodu 
pod názvom: Hospodárenie zdravotníckych zariadení KSK za rok 2010 na najbližšie 
rokovanie komisie z dôvodu, že zatiaľ nie sú pripravené účtovné závierky za minulý rok 
a práve prebiehajú rokovania so zdravotnými poisťovňami o jednotlivých zmluvách.  
 
K bodu č. 10 
Rokovanie komisie ukončila predsedníčka Zdravotnej komisie pri Zastupiteľstve KSK MUDr. 
Mária Grüllingová. Zároveň sa poďakovala prítomným za účasť a všetky podnetné poznatky 
a návrhy.  
 

 
 
 
 
 
 
 

 
PhDr. Dringuš Peter 

tajomník komisie 
MUDr. Mária Grüllingová 

predsedníčka komisie 
 
 
 
 


